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KARLOVARSKÝ KRAJ 
Komise Rady Karlovarského  

kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje 

 

 
 

USNESENÍ  

z 9. zasedání Komise Rady Karlovarského kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje  

(dále jen Komise) 

konané dne 30. 10. 2017 v 15.30 hod., místo konání: v sídle Krajského úřadu Karlovarského kraje, 

budova A, zasedací místnost č. 118 

 

 

Přítomni:   Karla Maříková, Ing. Zdeněk Míkovec, Petr Kvasnička, Věra Maříková, Ing. Kamil 

Řezníček, Karel Vít, Martin Mareš DiS, Mgr. Jindřich Čermák, Bc. Pavel Čekan, Iva 

Kalátová (odchod 16:04), PhDr. Zdeněk Soukup 

 

Omluveni:   Ing. Pavel Paprsek 

 

Nepřítomni:   Ø 

 

Ostatní zúčastnění: Mgr. Petr Kubis – náměstek hejtmanky Karlovarského kraje (15:50-16:10),  

      Ing. Oldřich Volf, Ph.D. – náměstek pro IZS a operační řízení– Hasičský  

      záchranný sbor Karlovarského kraje 

 

 

Jednání komise zahájila v 15.30 a ukončila v 16.10 předsedkyně komise Karla Maříková. 

 

 

1) Úvod - seznámení s programem, odhlasování přítomnosti hostů 

2) Žádost o individuální dotaci Vodní záchranné službě ČČK K. Vary - Jesenice 

3) Žádost o individuální dotaci HZS Karlovarského kraje 

4) Různé 

 

 

1. a) Úvod, seznámení s programem – projednání materiálů  

                Předsedkyně Komise p. Karla Maříková dala  hlasovat o programu jednání: 

                                                                                     

HLASOVÁNÍ:                pro: 11 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 01/10/17 

 

Komise schvaluje navržený program jednání. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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1. b) Souhlas s přítomností přizvaných hostů (viz záhlaví tohoto dokumentu) po dobu   

jednání Komise 

 

HLASOVÁNÍ:                 pro: 11 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 02/10/17 

 

Komise souhlasí, aby po celou dobu jejího jednání byli přítomni hosté uvedení v záhlaví tohoto 

dokumentu jako „Ostatní zúčastnění“ 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

2) Žádost o individuální dotaci Vodní záchranné službě ČČK K. Vary - Jesenice 

 

V úvodu projednávání tohoto bodu nahlásil p. Karel Vít střet zájmů, předsedkyní komise bylo vzato 

na vědomí.  Ing. Oldřich Volf, Ph.D. podal vysvětlení k této žádosti o dotaci, poukázal na potřebnost 

tohoto spolku v oblasti zachraňování lidských životů na vodní hladině. Seznámil členy Komise s tím, 

že HZS kraje zaslalo paní hejtmance souhlasné stanovisko s poskytnutím dotace z rozpočtu kraje.  

Na dotaz Ing. Kamila Řezníčka ohledně absence vyplněné formalizované žádosti o individuální 

dotaci bylo vysvětleno, že žadatel o dotaci již byl vyzván k doplnění podkladů k žádosti o dotaci. 

 

HLASOVÁNÍ:                 pro: 10 proti: 0 zdržel se 1 

 

Usnesení č. KB 03/10/17 

 

Komise  doporučuje Radě Karlovarského kraje schválit poskytnutí individuální dotace z rozpočtu 

kraje Vodní záchranné službě ČČK K. Vary – Jesenice ve výši 32.704,- Kč na opravu člunu.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

3) Žádost o individuální dotaci HZS Karlovarského kraje 

 

V úvodu projednávání bodu č. 3 vysvětlila předsedkyně Komise, že tato žádost o dotaci ve výši 

50.000,- Kč v sobě sdružuje žádosti šesti humanitárních organizací (nestátní neziskové organizace), 

které si začátkem roku 2017 zažádali o dotaci z rozpočtu kraje individuálně. Původní doporučení 

Komise bylo žádostem nevyhovět a nastavit nový systém, kdy o dotaci by požádal HZS kraje a sám 

pak z dotace pořídil jednotné vybavení. Ing. Oldřich Volf, Ph.D. vysvětlil, že původní systém byl 

takto nastaven za bývalého vedení kraje. Dle nového systému by si HZS kraje zažádal o dotaci  

a humanitárním organizacím by nakoupil normované vybavení, které by zůstalo majetkem HZS kraje. 

(jednalo by se např. o baťůžky, zdravotnické ledvinky, vesty s označením, kšiltovky, holínky apod.) 

Majetek by byl uložen ve skladu HZS kraje a v případě mimořádné události by byl vydán, resp.  

zapůjčen pracovníkům humanitárních organizací. Po skončení akce by byl opět vrácen do skladu HZS 

kraje. PhDr. Zdeněk Soukup k tomuto poznamenal, že tento systém se mu jeví jako strnulý (vzhledem 

k tomu, že pracovníci humanitárních organizací by si museli pro vybavení nejprve přijet), preferoval 

by více důvěry v tyto pracovníky a zakoupené vybavení by jim ihned předal do trvalého používání.  

Ing. Oldřich Volf, Ph.D. objasnil, že v případě mimořádné události HZS kraje koordinuje pomoc,  

povolává pracovníky k instruktáži, jak se mají chovat apod., rozdělí úseky pomoci a při této příleži-

tosti by si pracovníci současně zapůjčili potřebné vybavení. Dříve pomoc nebyla koordinovaná  

a probíhala mnohdy živelně, dnes už probíhá koordinovaně a rovněž je v platnosti norma upravující 

vybavení humanitárních pracovníků. „Spravovat tento majetek by bylo vhodnější také z důvodu  

následné kontroly ze strany poskytovatele dotace“, doplnil dále Ing. Oldřich Volf, Ph.D. Během  

debaty připomněla také Iva Kalátová, že v původních individuálních žádostech požadovali pracovníci 

humanitárních organizací různé vybavení (holínky, trička, ale také várnice na čaj apod.), což bylo 



3 

 

nekoncepční, i z toho důvodu Komise navrhla, aby se žadatelem o dotaci stal HZS kraje. Bc. Pavel 

Čekan doplnil, že v nově nastaveném systému bude mít HZS také lepší přehled o tom, kdo se pohy-

buje v terénu.  

 

HLASOVÁNÍ:                  pro: 11 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 04/10/17 

 

Komise  doporučuje Radě Karlovarského kraje schválit poskytnutí individuální dotace z rozpočtu 

kraje Hasičskému záchrannému sboru Karlovarského kraje ve výši 50.000,- Kč na pořízení věcných  

prostředků pro zabezpečení plnění úkolů v oblasti ochrany obyvatel a poskytování humanitární  

pomoci při mimořádných událostech a krizových stavech. 

________________________________________________________________________________ 

 

4) Různé 

 

Pan Karel Vít seznámil přítomné s vývojem situace, která vznikla v souvislosti s jeho dotazem  

na možnost provádění důkladnějších kontrol ve školách v souvislosti s požíváním drog u žáků (nad 

rámec prevence) - dotazován byl ředitel Krajského ředitelství policie ČR plk. Ing. Petr Macháček  

na 7. zasedání Komise dne 25.9.2017.  

Mgr. Petr Kubis seznámil přítomné s aktuální situací v kraji, který se potýká s následky nedělní 

vichřice.  29.9.2017 byl svolán krizový štáb. Mgr. Kubis poděkoval HZS kraje za výbornou spolupráci 

a poukázal na neuspokojivou komunikaci se společností ČEZ (nevypovídající výstupní data apod.). 

Dále oznámil, že kraj navštívili zástupci Armády ČR, řešena byla možnost návratu armády na Doupov,  

dojde také ke změnám ve školské oblasti, neboť bude zřízena nová třída s názvem „specialista 

vzdušných sil“. Pro začátek se počítá s jednou třídou o 30 žácích, ale zájem je obrovský, tudíž  

je počítáno i s rozšířením. V závěru Mgr. Kubis zmínil jednání ohledně možnosti zřízení 

integrovaného bezpečnostního centra v Karlovarském kraji (podobné již slouží v Ostravě). 

Ing. Oldřich Volf, Ph.D. se vrátil ke včerejšímu svolání krizového štábu a špatné komunikaci  

se zástupci společnosti ČEZ, s daty, které ČEZ poskytl a které byly nevyhovující a nevypovídající 

(nebyla to data, která by pomohla starostům postižených obcí). Naopak prý dochází k situacím, kdy 

operační středisko HZS kraje dává údaje ČEZu, pokud se např. jedná o opravu stožárů. Bc. Pavel 

Čekan navrhl, zda by ČEZ nemohl poskytnout data z dispečinku alespoň pro některé členy krizového 

štábu. PhDr. Zdeněk Soukup uvedl, že tato problematika by mohla být námětem pro paní hejtmanku 

k řešení např. v Asociaci krajů. Paní Iva Kalátová i Ing. Oldřich Volf, Ph.D., pochválili meteorologa 

p. Rudolfa Kovaříka ze Šindelové za jeho dobré odhady, kterých míst se vichřice dotkne. Paní Karla 

Maříková navrhla, zda by krajský úřad nemohl zvážit užší spolupráci s p. Kovaříkem a zaměstnat ho 

např. na dohodu.  

Členové Komise se závěrem rozhodli pozvat p. Kovaříka na některé z příštích zasedání Komise, 

přizvat také zástupce z hydrometeorologického ústavu v Plzni, zástupce z odboru životního prostředí 

a zemědělství krajského úřadu i zástupce HZS kraje.  

 

 

Bez usnesení. 
_____________________________________________________________________________________    

 

 

Dana Tvrdá                                                                                     Karla Maříková, v.r. 

zapisovatelka                                                                    předsedkyně Komise pro řešení otázek 

                                                                                                          bezpečnosti kraje  

 

V Karlových Varech, 31. 10. 2017 


